Derya Yilidrim and Grup Şimşek- Bio  ENG + FR

ENG
Short
Grup Şimşek is a fresh and modern pop-group which combines Anatolian Folk and contemporary grooves, often contaminated by Psychedelia and progressive rock flavours.
Led by Derya Yıldırım’s hypnotizing bağlama and vocals, the group draw a meaningful continuity from the Turkish folk repertoire to their original songwriting, with a strong sound identity and a dancefloor- friendly energy.

Long
Born in 2014, Grup Şimşek is an "outernational" band with members hailing from several countries – Turkey, Germany, UK, France.

The line-up: DERYA YILDIRIM, talented Turkish singer and bağlama (a.k.a. saz) player ; GRETA EACOTT, British composer and drummer (G-Bop Orchestra, One Take Records) ; GRAHAM MUSHNIK and ANTONIN VOYANT, both multi-instrumentists and music wizards from French collective Catapulte Records ( Orchestre du Montplaisant, Guess What, Phat Dat...)

The bunch met thanks to music antropologist, DJ and friend Sebastian “Booty” Carrell (B-music), during the New Hamburg festival – where the group performed live as a one-off show. When the Hamburg project came to an end, they were sure of one thing: the band must live on!
Grup Şimşek gathered again in 2015 in London and in France; in 2016 they recorded their first EP: Nem Kaldı – subsequently released on Catapulte and Bongo Joe.

Following the release of Nem Kaldı, the band toured Europe, from small clubs to prestigious festival stages in over 10 countries, and appeared live on BBC Radio 3, France Inter, Euronews and German-French TV channel Arte's concert program. They shared the stage with artists such as Selda Bağcan or Turkish psych legends Baba Zula, and also performed at Istanbul's renowned Zorlu club.

In 2019, Derya Yıldırım & Grup Şimşek released their first full-length album "Kar Yağar" which launched another series of tours and drew the attention of filmmakers (notably Bryan Fogel for « The Dissident »), magazines (« Top Of The World 2019 » in Songlines) and festivals (End Of The Road, Levitation, B-Sides and many more).

After having released a digital single « Deniz Dalgasız Olmaz » in March 2020, the band is now ready to launch the first part of their upcoming double-LP « DOST », and are eager to hit the stage !

FR
Court
Grup Şimşek : un pop-group frais et moderne qui allie la musique folk d'Anatolie et les grooves contemporains, non sans y injecter une dose de psychédélisme parfois teintée de rock progressif.

Mené par le chant hypnotique et le majestueux bağlama (luth turc) de Derya Yıldırım, Grup Şimşek lie avec classe le répertoire traditionnel turc et ses propres chansons, avec une forte identité sonore et une énergie aussi émouvante que dansante.

Long
Né en 2014, Grup Şimşek est un projet "outernational", avec des membres originaires de pays multiples: Turquie, Allemagne, France, Royaume-Uni.

Sa formation résulte de la rencontre entre les musiciens et instigateurs du collectif Catapulte Records (GRAHAM MUSHNIK et ANTONIN VOYANT, qui officient entre autres dans Guess What, Phat Dat et l'Orchestre du Montplaisant); DERYA YILDIRIM, talentueuse chanteuse et joueuse de bağlama (ou saz); et GRETA EACOTT, compositrice et percussionniste (G-bop Orchestra, One Take Records).

Grup Şimşek doit beaucoup au musicologue et DJ Sebastian “Booty” Carrell (B-Music), coordinateur musical du festival New Hamburg lors duquel le groupe voit le jour à l'automne 2014.

A l’issue du séjour à Hambourg, tous sont convaincus d’une chose: le groupe doit continuer son aventure. Grup Şimşek se retrouve en 2015 à Londres, puis en France, pour développer le répertoire, travailler les compositions et donner une séries de concerts.

En 2016, Grup Şimşek se réunit pour une courte tournée et enregistre son premier EP: Nem Kaldı, qui sortira début 2017 sur les labels Catapulte et Bongo Joe.

La sortie du EP propulse le groupe sur de nombreuses scènes européennes : plus de 50 concerts dans 10 pays différents ; ainsi que sur les ondes avec des sessions live sur BBC3, France Inter, Euronews et Arte Concerts. De petits clubs en grandes scènes plein-air, Derya Yıldırım & Grup Şimşek ont pu partager l'affiche avec des légendes de la musique turque telles que Selda Bağcan ou Baba Zula, et se produire au célèbre Zorlu club d'Istanbul.

L'album "Kar Yağar" sort en 2019 et provoque une nouvelle onde de choc avec de nombreuses tournées en Europe, il attire l'attention de réalisateurs de films (notamment Bryan Fogel pour « The Dissident »), de magazines (« Top Of The World » à Songlines) et de festivals (End Of The Road, Levitation, B-Sides entre autres).

Après le single numérique « Deniz Dalgasız Olmaz » sorti en Mars 2020, Derya Yıldırım & Grup Şimşek sont prêts à sortir le premier volet de leur dyptique « DOST », et sont impatients de remonter sur scène !
